



# الجمعية العامة الـ 140 للاتحاد البرلماني الدولي

## الدوحة (قطر) 6 – 10 نيسان/ أبريل 2019



الاتحاد البرلماني الدولي  
من أجل الديمقراطية، من أجل الجميع

رقم 1

الجريدة اليومية<sup>1</sup>

السبت، 6 نيسان/ أبريل 2019

المكان <sup>2</sup>	الاجتماع	التوقيت
قاعة سلوى 1 (جلسة مغلقة)	مكتب النساء البرلمانيات	10:00 – 9:00
قاعة البصير (جلسة مغلقة)	لجنة حقوق الانسان للبرلمانيين	11:00 – 9:00
قاعة سلوى 3 قاعة الريان	اجتماع المستشارين وسكرتارية الوفود منتدى النساء البرلمانيات	11:00 – 10:00 13 – 10.30
	• كلمات الافتتاح والترحيب	10.30
	• مناقشة مشاريع القرارات المتعلقة بعدم جواز قبول استخدام المرتزقة كوسيلة لتقويض السلام وانتهاك حقوق الإنسان (البند 4 من جدول أعمال الجمعية العامة) ودور التجارة العادلة والحرّة والاستثمار في تحقيق أهداف التنمية المستدامة، وخاصة فيما يتعلق بالمساواة الاقتصادية، البنية التحتية المستدامة والصناعة والابتكار (البند 5 من جدول أعمال الجمعية)	13:00 – 11.30
	بعد الكلمات الافتتاحية، سيتم تقسيم المنتدى إلى مجموعتين (عند الساعة 11.45 صباحاً): تناقش المجموعة الأولى البند رقم 4 في قاعة الريان وستناقش المجموعة الثانية البند رقم 5 في قاعة سلوى 1.	

<sup>1</sup> المعلومات حتى الساعة 5:00 مساء 5 نيسان/ أبريل.

<sup>2</sup> جميع قاعات الاجتماعات المشار إليها موجودة في مركز مؤتمرات شيراتون.



قاعة البصير (جلسة مغلقة)	اجتماع رؤساء المجموعات الجيوسياسية ورؤساء اللجان الدائمة	11:30 – 13:00
قاعة سلوى 1 (جلسة مغلقة)	مجموعة الشراكة الجندرية	14:30-13:30
قاعة سلوى 3 (جلسة مغلقة)	اجتماع رؤساء المنظمات الإقليمية والمنظمات البرلمانية الأخرى	15:30 –14:00
قاعة الريان	منتدى النساء البرلمانيات	17:30-14:30
	● حلقة نقاش حول المساواة في العمل	16:30-14:30
	● انتخاب مكتب النساء البرلمانيات	16:30
قاعة النخيل (جلسة مغلقة)	الفريق الاستشاري المعني بالصحة	17:30-14:30
قاعة البصير (جلسة مغلقة)	اللجنة الدائمة لحقوق الإنسان للبرلمانيين ستعقد اللجنة جلسات استماع حول قضايا في تركيا.	18:00-14:30
قاعة سلوى 1 (جلسة مغلقة)	لجنة شؤون الشرق الأوسط	18:00-15:00
قاعة الدفنة	حفل افتتاح الجمعية العامة الـ 140 بحضور صاحب السمو الشيخ تميم بن حمد آل ثاني أمير دولة قطر، يليه حفل استقبال ● الجلوس في قاعة الجلسة العامة محدود. ● يرجى من المندوبين ارتداء شاراتهم وإبراز بطاقات الدخول الخاصة بهم. ● يرجى من المندوبين شغل مقاعدهم في موعد لا يتعدى الساعة 19:00. ● جميع المشاركين مدعوين بحفاوة إلى حفل الاستقبال (من المتوقع أن يبدأ حوالي الساعة 20:30).	20:30 –19:30

## مراجعة البرنامج الرئيسي ليوم الأحد، 7 نيسان/ أبريل

قاعة الدفنة	المجلس الحاكم	11:00 – 09:00
قاعة الريان	اللجنة الدائمة للسلام والأمن الدوليين	12:30-09:00
	• تبادل تفاعلي مع السيد فلاديمير فورونكوف، وكيل الأمين العام لمكتب الأمم المتحدة لمكافحة الإرهاب	و 18:00-14:30
	• عرض ومناقشة وبدء الصياغة في الجلسة العامة لمشروع قرار حول عدم جواز قبول استخدام المرتزقة كوسيلة لتقويض السلام وانتهاك حقوق الانسان	
قاعة سلوى 2	منتدى البرلمانين الشباب للاتحاد البرلماني الدولي	13:00 – 10:00
	• تحديثات قطرية حول مشاركة الشباب	
	• المساهمة في أعمال الجمعية العامة الـ 140	
	• انتخاب المجلس الجديد للمنتدى	
	• تحديث ومناقشة خطة عمل المنتدى وأنشطته (2018-2019)	
	• مناقشة حول مشاركة المواطنين الشباب	
	• التحضيرات للجمعية العامة الـ 141	
قاعة الدفنة	الجمعية العامة	18:30 – 11:00
	• بدء النقاش العام حول ابرلمانات كمنصات لتعزيز التعليم من أجل السلام والأمن وسيادة القانون	
	الضيف الخاص المتحدث: الدكتور رافائيل يوست، أبحاث الدماغ من خلال النهوض بمبادرة التكنولوجيات العصبية	
	المتكبرة (BRAIN)	
	• الجزء الرفيع المستوى من النقاش العام	
	• استمرار الجزء رفيع المستوى من النقاش العام	
	• قرار بشأن بند طارئ	

- 13:00 – 11.30 حلقة نقاش حول القضاء على عوز الطاقة من خلال الوصول  
إلى الطاقات المتجددة والسياسات العامة الشاملة: كيف يمكن  
للبرلمانات المساعدة؟  
قاعة سلوى 1
- 13:15 – 13:00 صورة جماعية – جميع رؤساء الوفود  
قاعة الدفنة
- 18:30–14:30 اللجنة الدائمة للتنمية المستدامة، والتمويل والتجارة  
قاعة سلوى 2
- عرض ومناقشة وبدء الصياغة في الجلسة العامة لمشروع القرار  
دور التجارة العادلة والحرّة والاستثمار في تحقيق أهداف التنمية  
المستدامة، وخاصة فيما يتعلق بالمساواة الاقتصادية، البنية التحتية  
المستدامة والتصنيع والابتكار
- 19:00 حفل استقبال على شرف منتدى النساء البرلمانيات باستضافة  
السيدة ريم المنصوري، عضو برلمان، رئيس منتدى النساء اللؤلؤة، الدوحة  
البرلمانيات
- ستكون هناك خدمة نقل مكوكية من فندق شيراتون إلى حفل  
الاستقبال بين الساعة 18:00–19:00
- \*  
\* \*

### أنشطة أخرى للجمعية العامة

- معرض المعرفة للتعليم: تم إنشاء عدد من المدرجات بالقرب من قاعة الجلسات العامة، بهدف إتاحة الفرصة للمندوبين للتفاعل مع أعضاء المؤسسات التعليمية وشركاء الاتحاد البرلماني الدولي. يشمل العارضون أكاديمية تعليم حقوق الانسان، المؤسسة القطرية، وكالة الأمم المتحدة لغوث وتشغيل اللاجئين الفلسطينيين في الشرق الأدنى (UNRWA) ومنظمة الأمم المتحدة للتربية والعلم والثقافة (UNESCO). سيكون المعرض مفتوحاً من الساعة 9 من صباح يوم الأحد الموافق 7 نيسان/ أبريل حتى الساعة 14:00 من يوم الأربعاء، 10 نيسان/ أبريل.
- إحاطة فنية حول التغطية الصحية الشاملة: سيقدم الإحاطة خبراء من منظمة الصحة العالمية (WHO). حضور الفعالية عن طريق الدعوة. أولئك الذين يرغبون في الحضور مدعوون إلى الاتصال بالسيدة إليسا سكولارو، منظمة الصحة العالمية (scolaroe@who.int).

## معلومات أخرى

- **تطبيق الجمعية العامة:** كجزء من سياسة الورقة الذكية للاتحاد البرلماني الدولي، تم توفير تطبيق الجمعية لتسهيل التشاور المباشر عبر الإنترنت لوثائق الجمعية، وإتاحة الوصول إلى المعلومات المتعلقة بالجمعية. ويمكن تحميل التطبيق من App Store على أجهزة iOS ومن Store Play على أجهزة الأندرويد (CrowdCompass AttendeeHub)، بمجرد التحميل، افتح تطبيق AttendeeHub وأدخل "IPU 140 Assembly". على الوفود التي ترغب في نشر كتيبها على التطبيق إعادة توجيه الملف بصيغة pdf (بما لا يزيد عن 10 ميغابايت) إلى [sas@ipu.org](mailto:sas@ipu.org).
- **خدمة الطباعة عند الطلب:** هذه الخدمة متاحة حتى 10 نيسان/ أبريل في مركز خدمة تصوير المستندات والطباعة (مركز الأعمال) للمندوبين المندوبين الذين يرغبون في الحصول على نسخ إضافية من أية وثائق منشورة على صفحة الاتحاد البرلماني الدولي على الإنترنت.
- **جمعيات الاتحاد البرلماني الدولي في جيبك:** هذا الكتيب، الذي يوفر لمحة عامة عن إجراءات الجمعية العامة للاتحاد البرلماني الدولي، متاح في صفحة الويب الخاصة بالتطبيقات والجمعيات العامة للاتحاد البرلماني الدولي باللغات الإنجليزية والفرنسية والإسبانية والعربية.
- **قائمة المشاركين:** يتم تذكير الوفود بأن قائمة المشاركين المؤقتة متاحة للتشاور حول تطبيق الجمعية العامة للاتحاد البرلماني الدولي وأنه تم طباعة عدد محدود من النسخ فقط. من أجل ضمان دقة النهائي قائمة المشاركين، يرجى من الوفود تقديم تقرير عن أي تغييرات إلى السيدة مارينا فيليبين في التسجيلمكتب في تمام الساعة 12 ظهراً يوم الثلاثاء 9 نيسان/ أبريل 2019. ستنشر قائمة المشاركين النهائية على موقع الاتحاد البرلماني الدولي.

\*

\* \*

## معلومات الاتصالات

- **وسائل التواصل الاجتماعي:** المتابعة أو المشاركة في المناقشات في الجمعية العامة على مواقع التواصل الاجتماعي.  
على تويتر: [IPUparliament](https://twitter.com/IPUparliament) على الإنستغرام: [ipu.parliament\\_official](https://www.instagram.com/ipu.parliament_official)  
على الفيسبوك: [InterParliamentaryUnion](https://www.facebook.com/InterParliamentaryUnion)  
علامات تصنيف هاشتاغ مفيدة: #IPU140 و #WomenMPs و #YoungMPs



- الصور: سيتم تحميل جميع صور الجمعية العامة الرسمية على موقع Flickr في أوقات منتظمة خلال اليوم: [www.ipu.org/140pics](http://www.ipu.org/140pics). يرجى ذكر: الاتحاد البرلماني الدولي.
- حان الوقت لصورة السيلفي؟ تعال إلى صندوق الصور الشخصية بجوار مركز الأعمال.
- استفسارات وسائل الإعلام: لأيّة استفسارات تتعلق بوسائل الاعلام، يرجى الاتصال بتوماس فيتزسيمونس على [tf@ipu.org](mailto:tf@ipu.org) أو +41 79 854 31 53
- المؤتمرات الصحفية (في المركز الإعلامي):  
المؤتمر الصحفي الافتتاحي: اليوم، السبت 6 نيسان/ أبريل، الساعة 1 بعد الظهر – 2 بعد الظهر.  
المؤتمر الصحفي الختامي: الأربعاء 10 نيسان/ أبريل، الساعة 1.30 بعد الظهر – 2.30 بعد الظهر.

\*

\* \*

## الشواغر التي يتعين ملؤها في الجمعية العامة الـ 140

لمزيد من المعلومات التفصيلية، يرجى الاطلاع على وثيقة [الشواغر](#).

\* \* \*

بالنسبة لجميع الشواغر، يجب أن تكون الترشيحات مصحوبة برسالة توضيحية موقعة وسيرة ذاتية موجزة (صفحة واحدة كحد أقصى)، بالإضافة إلى استمارة معلومات اتصال مكتملة (انظر [www.ipu.org/download/5971](http://www.ipu.org/download/5971)). بالإضافة إلى ذلك، يجب أن تتضمن الترشيحات لمكاتب اللجان الدائمة التزاماً خطياً من برلمان المرشح، كما يطلب من المرشحين للجنة الدائمة لحقوق الإنسان للبرلمانيين ملء استمارة الشواغر المتاحة على

[https://www.ipu.org/sites/default/files/documents/form\\_vacancies\\_chrp\\_april\\_2019-e.pdf](https://www.ipu.org/sites/default/files/documents/form_vacancies_chrp_april_2019-e.pdf)

يمكن تقديم الترشيحات من المجموعات الجيوسياسية المعنية، وعند الاقتضاء، من المرشحين إلى دائرة تقديم الوثائق ومراقبتها (قاعة دوخان)، حتى الساعة 12 من ظهر اليوم، السبت 6 نيسان/ أبريل 2019 لمكتب النساء البرلمانيات؛ حتى الساعة 18:00 اليوم لمنتدى البرلمانيين الشباب في الاتحاد البرلماني الدولي؛ وحتى الساعة 9.30 من صباح الثلاثاء 9 نيسان/ أبريل 2019 للجان والهيئات الأخرى. بالنسبة لمكاتب اللجان الدائمة يمكن تقديم الترشيحات حتى وقت الانتخابات.

\* \* \*



## مكتب النساء البرلمانيات

في اجتماعه اليوم، السبت، 6 نيسان/ أبريل 2019، سيعقد منتدى النساء البرلمانيات انتخابات لملء الشاغرين التاليين في مكتبه (انتهاء الولاية: آذار/ مارس 2020): ممثل إقليمي واحد للمجموعة الإفريقية؛ وممثل إقليمي واحد لمجموعة أوراسيا. كما ستم دعوة منتدى النساء البرلمانيات والموافقة على تعيين السيدة عفراء البسطي (الإمارات العربية المتحدة) لشغل منصب النائب الأول لرئيس مكتب النساء البرلمانيات والسيدة أ. توللي (نيوزيلندا) لشغل منصب النائب الثاني لرئيس مكتب النساء البرلمانيات. وقد قرّر مكتب النساء البرلمانيات هذه الترشيحات في جلسته الـ 42 التي عقدت في 18 تشرين الأول/ أكتوبر 2018.

## منتدى البرلمانين الشباب في الاتحاد البرلماني الدولي

في اجتماعه في 7 نيسان/ أبريل 2019، سينتخب المنتدى مجلسه. جميع المجموعات الجيوسياسية مدعوة لتقديم مرشحين (امرأة واحدة ورجل واحد). يرجى الاطلاع على [جدول أعمال المنتدى المنقح](#) للحصول على تفاصيل بشأن انتخاب الرئيس المقبل.

\* \* \*

في 10 نيسان/ أبريل 2019، سيُجري المجلس الحاكم انتخابات على النحو المبين أدناه.

## اللجنة التنفيذية

سيُطلب من المجلس الحاكم انتخاب **عضو واحد** (امرأة) للمجموعة الإفريقية.

## اللجان والهيئات الأخرى

### اللجنة الدائمة لحقوق الإنسان للبرلمانيين

سيُطلب من المجلس الحاكم انتخاب **عضو واحد** (للعمل بصفته الشخصية)، ويفضّل أن يكون من مجموعة آسيا والمحيط الهادئ.

### لجنة شؤون الشرق الأوسط

سيُطلب من المجلس الحاكم انتخاب **عضو واحد** (امرأة).

### مجموعة مساهلي الحوار حول قبرص

سيُطلب من المجلس الحاكم انتخاب **مسئّل واحد**.

حتى الآن، تمّ استلام الترشيح التالي:

- السيدة ل. كوارتابيل (إيطاليا).

### لجنة تعزيز احترام القانون الدولي الإنساني

سُيطلب من المجلس الحاكم انتخاب **عضوين اثنين**: عضو واحد (امرأة) لمجموعة آسيا والمحيط الهادئ؛ وعضو واحد (رجل) لمجموعة أوراسيا.

### المجموعة الاستشارية الرفيعة المستوى المعنية بمكافحة الإرهاب والتطرف العنيف

سُيطلب من المجلس الحاكم انتخاب **21 عضواً**: خمسة أعضاء (على الأقل اثنتين من النساء واثنين من الرجال) للمجموعة الإفريقية؛ عضوان (امرأة واحدة ورجل واحد) للمجموعة العربية؛ أربعة أعضاء (اثنتين من النساء واثنين من الرجال) لمجموعة آسيا والمحيط الهادئ؛ عضوان (امرأة واحدة ورجل واحد) لمجموعة أوراسيا؛ ثلاثة أعضاء (على الأقل امرأة واحدة ورجل واحد) لمجموعة أمريكا اللاتينية والكاريبي (GRULAC)؛ وخمسة أعضاء (على الأقل اثنتين من النساء واثنان من الرجال) لمجموعة +12.

\* \* \*

### مكاتب اللجان الدائمة

سيتم إجراء الانتخابات التالية للمكاتب.

### اللجنة الدائمة للسلم والأمن الدوليين

**خمسة أعضاء**: عضو واحد (امرأة) للمجموعة الإفريقية؛ عضوان (امرأة واحدة على الأقل) لمجموعة آسيا والمحيط الهادئ؛ وعضوان (امرأة واحدة على الأقل) لمجموعة أوراسيا.

### اللجنة الدائمة للتنمية المستدامة، والتمويل والتجارة

**عضوان**: عضو واحد (امرأة) لمجموعة آسيا والمحيط الهادئ؛ وعضو واحد (امرأة أو رجل) لمجموعة أوراسيا. بالإضافة إلى ذلك، يستكمل أعضاء المكتب من الأردن ورومانيا فترة ولايتهم الأولى البالغة عامين ويكونون مؤهلين لإعادة الانتخاب لفترة ثانية.

### اللجنة الدائمة للديمقراطية وحقوق الإنسان

**ثلاثة أعضاء**: عضو واحد (امرأة) للمجموعة العربية؛ عضو واحد (امرأة أو رجل) لمجموعة بلدان أمريكا اللاتينية والكاريبي؛ وعضو واحد (امرأة أو رجل) لمجموعة +12. بالإضافة إلى ذلك، يستكمل أعضاء المكتب من بوروندي وكندا فترة السنتين الأولى ويكونون مؤهلين لإعادة الانتخاب لفترة ثانية.

### اللجنة الدائمة لشؤون الأمم المتحدة

**عضوان**: عضو واحد (امرأة أو رجل) للمجموعة الإفريقية؛ وعضو واحد (امرأة أو رجل) لمجموعة آسيا والمحيط الهادئ. بالإضافة إلى ذلك، يستكمل أعضاء المكتب من الأرجنتين وروسيا الاتحادية ولايتهم الأولى لمدة عامين ويكونون مؤهلين لإعادة الانتخاب لفترة ثانية.





Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.

# 140<sup>th</sup> IPU Assembly

## Doha (Qatar), 6 – 10 April 2019



No. 1

# JOURNAL<sup>1</sup>

## Saturday, 6 April 2019

Time	Meeting	Place <sup>2</sup>
9 a.m. – 10 a.m.	Bureau of Women Parliamentarians	Salwa 1 (in camera)
9 a.m. – 11 a.m.	Committee on the Human Rights of Parliamentarians	Al Bashir (in camera)
10 a.m. – 11 a.m.	Meeting of Advisers and Secretaries to delegations	Salwa 3
10.30 a.m. – 1 p.m.	Forum of Women Parliamentarians	Al Rayyan
10.30 a.m.	♦ Opening and welcome remarks	
11.30 a.m. – 1 p.m.	♦ Discussion on the draft resolutions on <i>Non-admissibility of using mercenaries as a means of undermining peace and violating human rights</i> (Item 4 of the Assembly agenda) and <i>The role of fair and free trade and investment in achieving the SDGs, especially regarding economic equality, sustainable infrastructure, industrialization and innovation</i> (Item 5 of the Assembly agenda)	
	After introductory remarks, the Forum will split into two groups (at 11.45 a.m.): Group 1 will discuss Item 4 in the Al Rayyan room and Group 2 will discuss Item 5 in the Salwa 1 room.	
11.30 a.m. – 1 p.m.	Meeting of Chairpersons of Geopolitical Groups and Presidents of Standing Committees	Al Bashir (in camera)
1.30 p.m. – 2.30 p.m.	Gender Partnership Group	Salwa 1 (in camera)
2 p.m. – 3.30 p.m.	Meeting of Heads of regional and other parliamentary organizations	Salwa 3 (in camera)
2.30 p.m. – 5.30 p.m.	Forum of Women Parliamentarians	Al Rayyan
2.30 p.m. – 4.30 p.m.	♦ Panel discussion on <i>Equality at work</i>	
4.30 p.m.	♦ Elections to the Bureau of Women Parliamentarians	
2.30 p.m. – 5.30 p.m.	Advisory Group on Health	Al Nakhil (in camera)
2.30 p.m. – 6 p.m.	Committee on the Human Rights of Parliamentarians The Committee will hold hearings on cases in Turkey.	Al Bashir (in camera)
3 p.m. – 6 p.m.	Committee on Middle East Questions	Salwa 1 (in camera)
7.30 p.m. – 8.30 p.m.	Inaugural Ceremony of the 140 <sup>th</sup> Assembly in the presence of His Highness Sheikh Tamim bin Hamad Al Thani, Emir of the State of Qatar, followed by a reception	Al Dafna
	♦ Seating in the Plenary Hall is limited.	
	♦ Delegates are requested to wear their badges and show their access cards.	
	♦ Delegates are further requested to take their seats no later than 7 p.m.	
	♦ All participants are warmly invited to the reception (expected to start at around 8.30 p.m.).	

<sup>1</sup> Information as at 5 p.m. on 5 April.

<sup>2</sup> All meeting rooms indicated are located in the Sheraton Convention Center.

## Preview of main programme for Sunday, 7 April

9 a.m. – 11 a.m.	<b>Governing Council</b>	Al Dafna
9 a.m. – 12.30 p.m. and 2.30 p.m. – 6 p.m.	<b>Standing Committee on Peace and International Security</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>◆ Interactive exchange with Mr. Vladimir Voronkov, Under-Secretary-General of the United Nations Counter-Terrorism Office</li> <li>◆ Presentation, debate and start of drafting in plenary of the draft resolution on <i>Non-admissibility of using mercenaries as a means of undermining peace and violating human rights</i></li> </ul>	Al Rayyan
10 a.m. – 1 p.m.	<b>Forum of Young Parliamentarians of the IPU</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>◆ Country updates on youth participation</li> <li>◆ Contribution to the work of the 140<sup>th</sup> Assembly</li> <li>◆ Election of the new Board of the Forum</li> <li>◆ Update and discussion on the Forum's workplan and activities (2018-2019)</li> <li>◆ Debate on young citizens' engagement</li> <li>◆ Preparations for the 141<sup>st</sup> Assembly</li> </ul>	Salwa 2
11 a.m. – 6.30 p.m.	<b>Assembly</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>◆ Start of the General Debate on <i>Parliaments as platforms to enhance education for peace, security and the rule of law</i> Special guest speaker: Dr. Rafael Yuste, Brain Research through Advancing Innovative Neurotechnologies (BRAIN) Initiative</li> <li>◆ High-level segment of the General Debate</li> <li>◆ Continuation of the high-level segment of the General Debate</li> <li>◆ Decision on the emergency item</li> </ul>	Al Dafna
11.30 a.m. – 1 p.m.	<b>Panel discussion on <i>Ending energy poverty through access to renewable energies and inclusive public policies: How can parliaments help?</i></b>	Salwa 1
1 p.m. – 1.15 p.m.	<b>Group photo – all Heads of delegation</b>	Al Dafna
2.30 p.m. – 6.30 p.m.	<b>Standing Committee on Sustainable Development, Finance and Trade</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>◆ Presentation, debate and start of drafting in plenary of the draft resolution on <i>The role of fair and free trade and investment in achieving the SDGs, especially regarding economic equality, sustainable infrastructure, industrialization and innovation</i></li> </ul>	Salwa 2
7 p.m.	<b>Reception in honour of the Forum of Women Parliamentarians hosted by Ms. Reem Al-Mansoori, MP, President of the Forum of Women Parliamentarians</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>◆ There will be a shuttle service from the Sheraton to the reception between 6 p.m. and 7 p.m.</li> </ul>	Yasmine Restaurant The Pearl, Doha

## OTHER ASSEMBLY ACTIVITIES

- ♦ **Knowledge Fair for Education:** A number of stands have been set up close to the Plenary Hall, with a view to providing an opportunity for delegates to interact with members of education-related institutions and IPU partners. Exhibitors include H.E.R. Academy, the Qatar Foundation, the United Nations Relief and Works Agency for Palestine Refugees in the Near East (UNRWA) and the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization (UNESCO). The Fair will be open from 9 a.m. on Sunday, 7 April until 2 p.m. on Wednesday, 10 April.
- ♦ **Technical briefing on universal health coverage:** The briefing will be given by experts from the World Health Organization (WHO). The event is by invitation; those wishing to attend are invited to contact Ms. Elisa Scolaro, WHO (scolaro@who.int).

\*  
\* \*

## OTHER INFORMATION

- ♦ **Assembly App:** As part of the IPU's PaperSmart policy, an App is available which facilitates the online consultation of Assembly documents and provides access to Assembly-related information. It can be downloaded from the App Store on iOS devices and Play Store on Android (CrowdCompass AttendeeHub). Once downloaded, open the AttendeeHub app and enter "IPU 140 Assembly". Delegations that wish to post their brochure on the App should forward the file in pdf format (not more than 10MB) to sas@ipu.org.
- ♦ **Print-on-demand service:** This service is available until 10 April at the Typing Pool and Photocopying Service (Business Center) for those delegates who wish to obtain additional copies of any documents published on the IPU Assembly web page.
- ♦ **IPU Assemblies in your pocket:** This booklet, which provides an overview of IPU Assembly procedures, is available on the App and IPU Assembly web page in English, French, Spanish and Arabic.
- ♦ **List of Participants:** Delegations are reminded that the provisional List of Participants is available for consultation on the Assembly App and that only a limited number of copies have been printed. In order to ensure the accuracy of the final List of Participants, delegations are kindly requested to report any changes to Ms. Marina Filippin at the Registration Desk by **12 noon on Tuesday, 9 April 2019**. The final List of Participants will be published on the IPU website.

\*  
\* \*

## COMMUNICATIONS INFORMATION

- ♦ **Social media:** Follow or join in the discussions at the Assembly on social media.  
On Twitter: [IPUparliament](#)      On Instagram: [ipu.parliament\\_official](#)      On Facebook: [InterParliamentaryUnion](#)  
Useful hashtags: #IPU140, #WomenMPs, #YoungMPs
- ♦ **Photos:** All official Assembly photographs will be uploaded on Flickr at regular times during the day: [www.ipu.org/140pics](http://www.ipu.org/140pics). Please credit: Inter-Parliamentary Union.
- ♦ **Time for a selfie?** Come to the selfie box next to the Business Center.
- ♦ **Media enquiries:** For any media enquiries, please contact Thomas Fitzsimons on [tf@ipu.org](mailto:tf@ipu.org) or +41 79 854 31 53.
- ♦ **Press conferences (in the Media Center):** Opening press conference: today, Saturday 6 April, 1 p.m. – 2 p.m.  
Closing press conference: Wednesday 10 April, 1.30 p.m. – 2.30 p.m.

\*  
\* \*

## VACANCIES TO BE FILLED AT THE 140<sup>th</sup> ASSEMBLY

For more detailed information, please see [Vacancies](#) document.

\* \* \*

*For all vacancies, candidatures should be accompanied by a signed cover letter and a brief (one-page maximum) curriculum vitae, as well as a completed contact information form (see [www.ipu.org/download/5971](http://www.ipu.org/download/5971)). In addition, candidatures for the Standing Committee Bureaux should include a written commitment from the candidate's parliament, and candidates for the Committee on the Human Rights of Parliamentarians are required to complete the vacancies form available at [https://www.ipu.org/sites/default/files/documents/form\\_vacancies\\_chrp\\_april\\_2019-e.pdf](https://www.ipu.org/sites/default/files/documents/form_vacancies_chrp_april_2019-e.pdf).*

*Candidatures from the geopolitical groups concerned, and, where applicable, from candidates, may be submitted to the Submission and Control of Documents Service (Dukhan Hall), up to 12 noon today, Saturday, 6 April 2019 for the Bureau of Women Parliamentarians; up to 6 p.m. today for the Forum of Young Parliamentarians of the IPU; and up to 9.30 a.m. on Tuesday, 9 April 2019 for the Committees and other bodies. For the Standing Committee Bureaux, candidatures may be submitted up to the time of the elections.*

\* \* \*

## **BUREAU OF WOMEN PARLIAMENTARIANS**

At its meeting today, Saturday, 6 April 2019, the Forum of Women Parliamentarians will hold elections to fill the following **two vacancies** in its Bureau (end of terms: March 2020): one regional representative for the African Group; and one regional representative for the Eurasia Group. The Forum of Women Parliamentarians will also be called upon to approve the nomination of Ms. A. Al-Basti (United Arab Emirates) to fill the position of First Vice-President of the Bureau of Women Parliamentarians and Ms. A. Tolley (New Zealand) to fill the position of Second Vice-President of the Bureau of Women Parliamentarians. These nominations were decided by the Bureau of Women Parliamentarians at its 42<sup>nd</sup> session held on 18 October 2018.

## **FORUM OF YOUNG PARLIAMENTARIANS OF THE IPU**

At its meeting on 7 April 2019, the Forum will elect its Board. All Geopolitical Groups are invited to submit two candidatures (one woman and one man). Please see the [Forum's revised agenda](#) for details regarding the election of the next President.

\* \* \*

On 10 April 2019, the Governing Council will hold elections as outlined below.

## **EXECUTIVE COMMITTEE**

The Governing Council will be required to elect **one member** (female) for the African Group.

## **COMMITTEES AND OTHER BODIES**

### Committee on the Human Rights of Parliamentarians

The Governing Council will be required to elect **one member** (to serve in an individual capacity), preferably from the Asia-Pacific Group.

### Committee on Middle East Questions

The Governing Council will be required to elect **one member** (female).

### Group of Facilitators for Cyprus

The Governing Council will be required to elect **one facilitator**.

*To date, the following candidature has been received:*

– Ms. L. Quartapelle (Italy).

### Committee to Promote Respect for International Humanitarian Law

The Governing Council will be required to elect **two members**: one member (female) for the Asia-Pacific Group; and one member (male) for the Eurasia Group.

### High-level Advisory Group on Countering Terrorism and Violent Extremism

The Governing Council will be required to elect **21 members**: five members (at least two female and two male) for the African Group; two members (one female and one male) for the Arab Group; four members (two female and two male) for the Asia-Pacific Group; two members (one female and one male) for the Eurasia Group; three members (at least one female and one male) for the Group of Latin America and the Caribbean (GRULAC); and five members (at least two female and two male) for the Twelve Plus Group.

\* \* \*

## **STANDING COMMITTEE BUREAUX**

The following elections to the Bureaux will be held.

### Standing Committee on Peace and International Security

**Five members**: One member (female) for the African Group; two members (at least one female) for the Asia-Pacific Group; and two members (at least one female) for the Eurasia Group.

### Standing Committee on Sustainable Development, Finance and Trade

**Two members**: One member (female) for the Asia-Pacific Group; and one member (female or male) for the Eurasia Group. In addition, the Bureau members from Jordan and Romania are completing their first two-year term and are eligible for re-election for a second term.

### Standing Committee on Democracy and Human Rights

**Three members**: one member (female) for the Arab Group; one member (female or male) for GRULAC; and one member (female or male) for the Twelve Plus Group. In addition, the Bureau members from Burundi and Canada are completing their first two-year term and are eligible for re-election for a second term.

### Standing Committee on United Nations Affairs

**Two members**: One member (female or male) for the African Group; and one member (female or male) for the Asia-Pacific Group. In addition, the Bureau members from Argentina and the Russian Federation are completing their first two-year term and are eligible for re-election for a second term.

\*

\* \*